
Protokół Nr  XXXII/13

 z obrad XXXII sesji Rady Miasta Rypina w Urzędzie Miejskim w Rypinie  w dniu 27 

lutego 2013 roku  pod przewodnictwem p.   Joanny Krukowskiej – Przewodniczącej 

Rady Miasta Rypina.

   Na stan   15 radnych obecnych było  15.

   Lista obecności stanowi zał. Nr  1 do protokołu.

Porządek obrad :

1. Sprawy organizacyjne  :

a/ otwarcie  obrad  XXXII sesji i stwierdzenie quorum

b/ przyjęcie porządku obrad,

c/ przyjęcie protokołu XXXI sesji.

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta.

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od ostatniej sesji, w 

      tym z realizacji uchwał.

3.   Informacja  Burmistrza  Miasta Rypina  o zgłoszonych  żądaniach  odszkodowania lub 

      wykupienia nieruchomości  w związku   z uchwaleniem  planu miejscowego  lub jego 

      zmianą oraz o wydanych  decyzjach  o ustaleniu  jednorazowej  z tytułu wzrostu  wartości 

      nieruchomości  w związku z uchwaleniem  planu  miejscowego  tzw. opłaty 

     planistycznej . Informacja  z roku 2012.

4.    Podjęcie  uchwał w sprawach :

a/ w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego  zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  

    odprowadzania ścieków ( projekt uchwały Nr  XXXII/227/13)

b/  w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta Rypina( projekt uchwały 

     Nr  XXXII/228/13)

c/ w sprawie uchwalenia  Statutu Miasta Rypin  ( projekt uchwały Nr  XXXII/229/13 )

d/ zmieniająca uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok ( 

    projekt uchwały Nr  XXXII/230/13)

      e/ w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/221/13 z dnia 24 stycznia 

    2013 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 



   Gminy Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr XXXII/231/13),

f/ w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/219/13 z dnia 24 stycznia 

   2013 roku w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

   odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

   tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

   gospodarowanie odpadami komunalnymi ( projekt uchwały XXXII/232/13).

g/ w sprawie  zmiany uchwały Nr  XLVI/428/10  Rady Miasta Rypina  z dnia 18 sierpnia 

    2010 r. w sprawie  szczegółowych  zasad i trybu umarzania , odraczania i rozkładania  

    na raty  należności  pieniężnych  Gminy Miasta Rypina oraz jej jednostek 

   organizacyjnych , mających charakter  cywilnoprawny  oraz wskazania  organów do  

   tego uprawnionych ( projekt uchwały Nr  XXXII/233/12).

    

5. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych

6 .Wnioski i zapytania mieszkańców.

7. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania.

8. Zamknięcie  obrad  XXXII  sesji  Rady Miasta Rypina

   

Ad.1a

Przewodnicząca    Rady Miasta  p. Joanna Krukowska otworzyła obrady  XXXII sesji.

Stwierdziła, że   jest 15 radnych, sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Powitała  Burmistrza  Miasta p.  Pawła Grzybowskiego , radnych Rady Miasta, kierowników 

Wydziałów UM , jednostek podległych oraz wszystkich przybyłych na obrady.

Ad.1b

Przewodnicząca  Rady  zgłosiła wniosek   o wprowadzenie  do porządku obrad  w punkcie 4g 

projektu uchwały  w sprawie  zmiany uchwały Nr  XLVI/428/10  Rady Miasta Rypina  z dnia 

18 sierpnia    2010 r. w sprawie  szczegółowych  zasad i trybu umarzania , odraczania i 

rozkładania  na raty  należności  pieniężnych  Gminy Miasta Rypina oraz jej jednostek 

organizacyjnych , mających charakter  cywilnoprawny  oraz wskazania  organów do  tego 

uprawnionych ( projekt uchwały Nr  XXXII/233/12).

Rada Miasta Rypina  14  glosami „za „ przy 1 ‘wstrzymującym „  wniosek przyjęła.

Następnie przewodnicząca poddała pod głosowanie  porządek obrad sesji  z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku.



Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła porządek obrad  XXXII 

sesji.

Ad.1c

Rada Miasta Rypina  15 głosami ‘za „ jednogłośnie  przyjęła protokół  XXXI sesji.

Ad.2

Burmistrz informował: 

-  8 lutego br. odbył się konkurs na dyrektora Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie. 

Zarządzeniem burmistrza z 15 lutego br.  funkcje dyrektora w/w placówki na okres 5 lat 

powierzono p.Witoldowi Karolczykowi. Burmistrz wraz z Przewodnicząca Rady 

pogratulowali objęcia stanowiska życząc sukcesów i wiele radości z wykonywanej funkcji. 

- podziękował odchodzącej dyrektor Zespołu Szkól Miejskich p. Danieli Kędzierskiej, która 

w dniu dzisiejszym ze względu zdrowotnych nie mogła uczestniczyć w sesji. Dodał, ze będzie 

ona nauczycielem w naszej placówce i z pewnością w najbliższym czasie takie osobiste 

podziękowanie za trud 10 letniego sprawowania funkcji będzie możliwe.

- podziękował też dyrektor Biblioteki Miejsko-Powiatowej w Rypinie p. Aleksandrze 

Błaszczak za pełne zaangażowanie podczas wykonywanej funkcji,

- w dniu 1 lutego br. uczestniczył na zaproszenie dyrektora LO radnego p . Pawłowskiego w 

spektaklu upamiętniającym 150 – rocznicę Powstania Styczniowego na Ziemi Dobrzyńskiej. 

Odbyła się prezentacja  ponownego wydania ksiązki , której autorem był ks. Czesław 

Lissowski,

- 2 lutego chór Belcanto obchodził 25-lecie swojego istnienia, pogratulował tak wspaniałej 

działalności promującej nasze miasto w całej Polsce,

- 4 lutego rozpoczęły się uroczystości 150- rocznicy Powstania Styczniowego. Data ta została 

wybrana wraz z dyrektorem Muzeum w rocznice wyzwolenia Rypina z rąk zaborcy. 

Odsłonięto pamiątkową tablicę na cmentarzu parafialnym,

- 5 lutego wprowadzona została ankieta dot. świadczenia usług przez jednostki podległe 

miastu i przez sam Urząd. Dodał, że zwrócił się do mieszkańców o wypełnianie ankiety, 

zawarte uwagi pozwolą na dostosowanie funkcjonowania jednostek jak i urzędu do 

oczekiwań mieszkańców.

- 6 lutego odbyło się pierwsze spotkanie robocze dot. przygotowania projektu 

konsultacyjnego. Wraz z Pracownia Zrównoważonego Rozwoju z Torunia  opracowywany 



jest projekt dot. skutecznych mechanizmów w zarządzaniu przez mieszkańców naszym 

miastem. Będą to konsultacje społeczne, liderem jest Urząd Miejski. 

- otrzymał informacje od posła Zbonikowskiego, że 6 lutego br. odbyło się ostatnie 

posiedzenie Komisji Sprawiedliwości dot. rozpatrzenia projektu ustawy o sądach 

powszechnych. W głosowaniu przyjęto wniosek dot. wznowienia prac legislacyjnych. Ta 

ustawa będzie uchwalona w najbliższych dniach, wszystko zależy od Prezydenta .Jeśli 

podpisze nową ustawę, jest szansa, że Sądowi w Rypinie przywrócona zostanie ranga sądu 

rejonowego.

- 9 lutego odbył się bal Burmistrza, gdzie można było podziwiać prace niepełnosprawnej 

artystki naszego miasta p. Teresy Góral. Podziękował wszystkim , którzy zaangażowali się w 

zorganizowanie balu, szczególne podziękowania Burmistrz kierował do radnej p. Pawlak, 

która zorganizowała wystawę prac p.Góral, w tej chwili podjęła działania w celu stworzenia 

fundacji, gdzie zebrane środki pozwoliły by na zamontowanie windy dla tej niepełnosprawnej 

mieszkanki.

- 14 lutego rozp[poczęły się prace z prezesami KOMES i RZUOK, Wydziałem MZOO i 

Wydziałem Promocji oraz pracownikami urzędu dot. promocji kampanii segregacji odpadów. 

– 20 lutego br. odbyło się spotkanie z Pomorska Strefa Ekonomiczną i przedsiębiorcami 

zainteresowanymi zainwestowaniem w strefie ekonomicznej w naszym mieście, na którym 

wypracowano kompromis. W dniu dzisiejszym odbyły się w trybie zamówienia z wolnej reki 

negocjacje ze strefą ekonomiczną dot. przeprowadzenia przetargu. Miasto chce uniknąć 

sytuacji  z poprzedniej kadencji, gdzie ziemia trafiła do osoby, która nie wykorzystała tego 

gruntu. Strefa organizując przetarg sprzeda tę  ziemie firmie, która będzie miała gotowe 

zezwolenie strefowe.

Burmistrz informował ponadto na temat wydziału zamówień publicznych :

-   w  dniu 19 lutego 2013 roku zostały wszczęte postępowania na realizację następujących   

     zadań:

     Portal  Miejski w  ramach  projektu  Unifikacja  systemów  wymiany  informacji  

     i wdrożenie tematycznych modułów informacyjnych – termin składania ofert – 6 marca 

     2013 roku

-    Rewitalizacja obszaru przy ul. Nowe Osiedle –  I etap – budynki 6 i 7, plac zabaw oraz 

     chodniki i zieleń – 19 marca 2013 roku.

-  w  dniu  dzisiejszym  w  trybie  zamówienia  z  wolnej  ręki  odbyły  się  negocjacje  

     z  Pomorską  Specjalną  Strefą  Ekonomiczną  dotyczące  Zorganizowania  

     i przeprowadzenia w imieniu i na rzecz Gminy Miasta Rypina przetargu na sprzedaż 



     nieruchomości.

-     na bieżąco prowadzone są postępowania i zawierane umowy niezbędne do prawidłowego 

       funkcjonowania urzędu (dostawa kruszywa naturalnego, druk kroniki, dostawa druków 

       oraz tuszy i tonerów).

-  w dniu 7 lutego 2013 roku dokonano odbioru dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

    na przebudowę ul. Ks. Podlesia tj. połączenia ul. Mickiewicza z ul. 11 Listopada.  

    Wykonawca firma  Arigold przekroczyła umowny termin opracowania dokumentacji  

    o 23 dni za co naliczone zostały kary przewidziane w umowie. Niestety ze względu na 

    konieczność wprowadzenia drastycznych cięć w planach inwestycyjnych na bieżący rok 

    realizacja  robót została odłożona na przyszłe lata.

- opracowano dokumentację projektowo – kosztorysową niezbędna do ogłoszenia 

   przetargu na rewitalizację dwóch kolejnych budynków nr 6 i 7 przy ul. Nowe Osiedle 

   wraz z przyległymi chodnikami, placem zabaw i częścią terenów zielonych. Podobnie 

   jak opracowanie dokumentacji i pełnienie nadzoru inwestorskiego nad wcześniejszą 

   rewitalizacją budynków 16 i 17 wszystkie czynności wykonane zostały bezkosztowo 

   przez pracowników urzędu, bez zleceń dla firm zewnętrznych. Inwestycja realizowana 

   będzie przy 75 % wsparciu środków unijnych.

- Trwają prace na wykonaniem podobnej dokumentacji oraz wniosku o finansowe 

   wsparcie na rewitalizację budynku nr 18 przy ul. Nowe Osiedle. Ostateczny zakres robót 

    będzie zależał od wysokości funduszy unijnych na programy rewitalizacyjne jakie 

    pozostaną po rozstrzygnięciu przetargu na wcześniej wymienione budynki 6 i 7. Mamy 

    również nadzieję, że wspólnota mieszkaniowa  przy ul. Rynek która również realizować 

    będzie zadanie w ramach rewitalizacji sprawnie przeprowadzi wybór wykonawcy i 

    zdążymy  przed  ostatecznym  zamknięciem  programu  rewitalizacji  

    z wykorzystaniem ewentualnych oszczędności przetargowych.     

Ad.3 .

.Radni  Rady Miasta Rypina  otrzymali w materiałach na  sesję informację  Burmistrza   

 Miasta Rypina  o zgłoszonych  żądaniach  odszkodowania lub wykupienia nieruchomości  w 

 związku   z uchwaleniem  planu miejscowego  lub jego zmianą oraz o wydanych  decyzjach  

 o ustaleniu  jednorazowej  z tytułu wzrostu  wartości  nieruchomości  w związku z 

 uchwaleniem  planu  miejscowego  tzw. opłaty planistycznej . Informacja  z roku 2012 

stanowi zał. Nr  2 do protokołu.

 



Ad.4a

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/227/13 w sprawie 

zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego  zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków. Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu  i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym.

Radny p. Żywocki zabrał głos uznał, że należy podziękować spółce KOMES za dobrą pracę. 

Spodziewaliśmy się podwyżki, a ceny  pozostały na tym samym poziomie. Życzył  Spółce 

wygranej w przetargu na  wywóz śmieci.

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXXII/227/13 

w sprawie zatwierdzenia  taryfy dla zbiorowego  zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków.

Uchwała Nr XXXII/227/13 stanowi zał. Nr 3  do protokołu.

Ad.4b

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/228/13 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta Rypina.  Jest pozytywna opinia  Komisji 

Budżetu  i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXXII/228/13 

w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XXXII/228/13 stanowi zał. Nr 4  do protokołu.

Ad.4c

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/229/13 w sprawie 

uchwalenia  Statutu Miasta Rypin  Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu  i Gospodarki 

Miejskiej oraz  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Rozpoczęła się dyskusja nad usunięciem zapisu  w statucie  dot.  wniosków i   zapytań 

mieszkańców.

Głos zabrał radny p. Pawłowski. Uznał  pozostawienie  tego zapisu za celowe. Należy patrzeć 

długofalowo, nie tylko na ten rok, ale i na lata następne. Rozmawiano  o tym, że gdy ktoś z 

mieszkańców zgłosi się do  przewodniczącej, na pewno ten głos zostanie mu  udzielony. 



Uważa, że zapis powinien pozostać, aby w przyszłości nie było żadnych wątpliwości z tym 

związanych. Zgłosił wniosek formalny o   wprowadzenie w § 24 punktu - „ wnioski i 

zapytania mieszkańców.”

Radna p. Ziółkowska  stwierdziła, że Przewodniczący Rady zawsze ma prawo udzielić głosu, 

jeśli przyjdzie mieszkaniec przed sesją i zgłosi chęć wypowiedzi na sesji . Na pewno zostanie 

wysłuchany podczas obrad.

Wiceprzewodniczący Rady  p. Furman  poparł wypowiedź p. Ziółkowskiej .

Zgłosił wniosek  o  wykreślenie  w § 43  ust. 2 słowa „  „ wyznaczonego „

Zdaniem  radnego p.Romana Bytnera  to jest działanie na skutek ostatnich zajść, które miały 

miejsce na sesji. Jego zdaniem,  w przeciągu wielu lat, przez które będzie obowiązywał statut, 

nie powinno  sugerować się jednostkowymi przypadkami. Przewodniczący Rady ma 

zaznaczone w statucie kompetencje, aby zdyscyplinować i dopilnować osoby wypowiadającej 

się nie na temat i odebrać im głos. Jest zapis o ograniczeniu wystąpień do 5 minut.  Tak więc 

jeśli  będzie to egzekwowane , wówczas należy  spokojnie umieścić w statucie  punkt o 

wystąpieniach mieszkańców. 

Przewodnicząca  Rady poddała pod głosowanie   zgłoszone wnioski :

- o wprowadzenie w  §  24 punktu „  wnioski i zapytania mieszkańców „

    Rada Miasta Rypina  3 głosami „za „ przy  9 ‘przeciwnych „  i 3  ‘wstrzymujących „  

    wniosek odrzuciła ,

- o wykreślenie w § 43 ust. 2 słowa „  wyznaczonego „ 

   Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ przy 1 ‘wstrzymującym „  wniosek przyjęła.

Następnie  Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie z uwzględnieniem 

przyjętego wniosku. 

Rada Miasta Rypina  11 głosami „za” przy 4 ‘wstrzymujących”  podjęła uchwałę Nr 

XXXII/229/13 w sprawie uchwalenia  Statutu Miasta Rypin.

Uchwała Nr XXXII/229/13 stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.4d

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/230/13 zmieniającej 

uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok. Jest pozytywna opinia 

Komisji  Budżetu  i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym.

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXXII/230/13 

zmieniającą uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok.

Uchwała Nr XXXII/230/13 stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.4e

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/231/13 w sprawie 

uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/221/13 z dnia 24 stycznia  2013 roku w 

sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta 

Rypina. Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Głos zabrał radny p.Furman , prosił o  szersze uzasadnienie uchylenia uchwały. 

Kierownik Wydziału Nieruchomości i Środowiska p. Karol Chmielewski informował, że 

pojawiły się nowe wymogi i Nadzór Prawny  Wojewody  zakwestionowała uchwałę ze 

względy na te pewne  braki i drobne literówki. 

Radca prawny p .Galek informował, że właściwie wszystkie gminy mają te uchwały 

uchylone, praktyka orzecznicza dopiero się ustala.

Przewodnicząca Rady  poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXXII/231/13 

w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/221/13 z dnia 24 stycznia 

2013 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Miasta Rypina.

Uchwała Nr XXXII/231/13 stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.4f

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/232/13 w sprawie 

uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/219/13 z dnia 24 stycznia  2013 roku w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXXII/232/13 

w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Rypina Nr XXX/219/13 z dnia 24 stycznia 

2013 roku w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 



odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Uchwała Nr XXXII/232/13 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.4g

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła projekt uchwały Nr  XXXII/233/13 w sprawie 

zmiany uchwały Nr  XLVI/428/10  Rady Miasta Rypina  z dnia 18 sierpnia 2010 r. w sprawie 

szczegółowych  zasad i trybu umarzania , odraczania i rozkładania  na raty  należności 

pieniężnych  Gminy Miasta Rypina oraz jej jednostek organizacyjnych , mających charakter 

cywilnoprawny  oraz wskazania  organów do  tego uprawnionych .

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  15 głosami „za” jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXXII/233/13 

w sprawie  zmiany uchwały Nr  XLVI/428/10  Rady Miasta Rypina  z dnia 18 sierpnia 

2010 r. w sprawie  szczegółowych  zasad i trybu umarzania , odraczania i rozkładania 

na raty  należności  pieniężnych  Gminy Miasta Rypina oraz jej jednostek 

organizacyjnych , mających charakter  cywilnoprawny  oraz wskazania  organów  do 

tego uprawnionych .

Uchwała Nr XXXII/233/13 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.5 i 7

Radny p. Maciejewski pytał, jak przedstawia się lokalizacja nowej Komendy Powiatowej 

Policji, która była zainteresowana działką przy ulicy Dłutka?

Radny p. Sobierajski pytał o studium zagospodarowania przestrzennego dla miasta Rypina, na 

jakim etapie są prace i kiedy będzie można zapoznać się z ostateczną wersją studium? Czy 

zostały uwzględnione wnioski Starostwa Powiatowego o przeznaczeniu działki przy ul. 

Dłutka na usługi i budownictwo mieszkaniowe? 

Radną p. Ziółkowską interesowało kiedy doprowadzony zostanie gaz do Rypina, a radnego p. 

Żywockiego sklep przy ul. Toruńskiej?

Radny p. Bytner nawiązał do kwoty 100 tys. zł przekazanych dla klubu „Lech” na promocje. 

Okazało się, że klub ma poważne problemy i nie wywiązał się z reklamowania miasta. Pytał, 

czy jest szansa na odzyskanie tych pieniędzy i czy miasto będzie interweniowało w sprawie 

klubu?

Radna p. Federowicz pytała o budynek Młyna, czy sprawy prawne zostały już uregulowane?



Radny p. Pawłowski nawiązał do wypowiedzi Burmistrza odnośnie sądu w Rypinie. Poddał 

pod rozwagę, czy nie można by podjąć działań dotyczących przywrócenia sądu w Rypinie? 

Nie ma odwrotu od rejonizacji, ale czy nie powinny zostać poczynione wspólne działania na 

rzecz  Sądu Rejonowego w Rypinie kosztem miasta Lipna? Druga sprawa poruszona przez p. 

radnego to  nowe rozdanie unijnych środków . Należy zastanowić się w jakim kierunku 

miasto powinno pójść w celu pozyskiwania tych środków i ile środków własnych jest w stanie 

zabezpieczyć Może powinny być to działania wspólne jako wkład własny miasta i starostwa.

Burmistrz wyjaśniał w temacie lokalizacji Komendy Powiatowej Policji, że w tej chwili 

prowadzone są badania gruntu przy ulicy Rzeźniczej, które mają wskazać, czy możliwa jest 

budowa budynku komendy policji na tym gruncie. Zdaniem Burmistrza najlepsza lokalizacja 

to działka  przy ul. Dłutka, ale jest już to działka starostwa i miasto w tym temacie nie 

decyduje. Trwają rozmowy i należy obserwować w jakim kierunku to wszystko zmierza. 

Radny p. Maciejewski poddał pod rozwagę , aby nie stało się tak, jak w przypadku sądu, 

gdzie placówka została przeniesiona do Lipna, oby nie było tak w przypadku komendy 

powiatowej policji w Rypinie. 

Jeżeli chodzi o plan miejscowy  zagospodarowania przestrzennego, wyłożony on będzie do 

publicznej wiadomości w miesiącu kwietniu. Na pewno będzie umieszczone w planie NW/U 

czyli budownictwo mieszkaniowe z usługami. Dokładnie  jednak określi to dopiero plan 

szczegółowy, aby  mógł powstać budynek na miarę XXI wieku z usługami w części 

parterowej. Miasto musi jednak mieć świadomość, że dając zgodę na budowę, będzie musiało 

zapewnić przebudowę skrzyżowania. Co do ul. Mławskiej, remont tej ulicy przedłuża się w 

związku z gazyfikacją miasta. Jeżeli chodzi o doprowadzenie gazu do naszego miasta to na 

początku maja ma się odbyć majówka ekologiczna dla mieszkańców, gdzie udział weźmie 

również Telewizja Polska. Lata 2014-2015 to pełna gazyfikacja miasta. Jeżeli chodzi o sklep 

przy ul. Toruńskiej Burmistrz wyjaśniał, że firma, która zakupiła ten grunt ma prawomocne 

warunki na budowę, walczy ona jednak o zmaksymalizowanie wykorzystania tego terenu . 

Jeden z mieszkańców skarżył decyzje miasta i starostwa powiatowego, chodziło o utratę 

wartości gruntów w pobliżu  ewentualnego sklepu. W tej chwili strony doszły do 

porozumienia, prace mają ruszyć wiosną. Co do klubu Lech, to Zarząd, który został wybrany 

w ostatnim czasie będzie musiał zwrócić miastu 80 tys. zł( tyle zostało przekazane, 20 tys. 

miało zostać przekazane do końca maja)  za nie wywiązanie się z warunków umowy dot. 

promocji miasta. Jeżeli chodzi o budynek młyna, właściciel jest na etapie projektowania tego 

budynku, jest to też połączone ze studium uwarunkowań planu zagospodarowania 



przestrzennego dla miasta Rypina, gdzie są uzgodnienia z konserwatorem zabytków. Miasto 

będzie wspierało takich inwestorów, którzy stworzą nowe miejsca pracy jak również 

przyczynią się do poprawy wizerunku. Jeżeli chodzi natomiast o siedzibę sądu to klub 

poselski PO jako jedyny był za rozporządzeniem a przeciwko nowelizacji ustawy dotyczącej 

przywrócenia sądów okręgowych. Burmistrz  apelował do p. radnego Pawłowskiego i jego 

kolegów, aby mocno włączyli się  w lobbowanie tej sprawy u Prezydenta. Dodał , że władze 

miasta spotykały się ze wszystkimi posłami frakcji politycznych i nadal jest gotów do 

rozmów z każdym , wznosząc się tym samym ponad podziały polityczne. Wspomniał o 

udziale w pikietach pracowników urzędu, czy sądu w Rypinie. 

W temacie  rozdania środków  unijnych  burmistrz wyjaśniał, że   Urząd  przygotowuje się w 

tej chwili do  zmiany strategii  rozwoju  miasta . Składany jest projekt  do Ministerstwa 

Polityki Pracy dot.  włączenia mieszkańców  w konsultacje społeczne, aby wzięli 

odpowiedzialność  w swoje ręce.

 

Ad.6

Głos zabrał były burmistrz Marek Błaszkiewicz. Poruszył temat  strategii rozwoju 

województwa kujawsko-pomorskiego. Uznał, że miasto uzyskało w tej strategii wielki sukces 

i trzeba przygotować się do następnego. Podjąć działania, żeby ten sukces nie został 

roztrwoniony. Następnie poruszył temat ustawy metropolitalnej i zintegrowanych  inwestycji 

terytorialnych. Miasta Toruń i Bydgoszcz współdziałają ze sobą i zaprosiły do współpracy 

Nakło nad Notecią , Włocławek rozpoczyna rozmowy z powiatem lipnowskim. Należy się 

zastanowić, żeby Rypin też dołączył do grupy włocławskiej. Mogłoby to pozwolić na 

realizację większych inwestycji takich , jak m.in. budowa obwodnicy.  Następnie mówił o 

gazie łupkowym. Nowelizacja ustawy o wydobywaniu gazu spowodowała wzrost opłat z 6 zł 

do 24zł , z czego 25% opłat powinno zostawać w samorządzie lokalnym. Informował, że 

koncesje na wydobywanie gazu łupkowego na terenie gminy ma  amerykańska firma 

Maraton Oil i  konsorcjum chińskie CNOOC. Złoże z gazem łupkowym jest eksploatowane 

prze 30 lat i przez ten cały czas będą dochody do samorządu.. Złoża są na terenie gminy i 

należy rozważyć poważnie rozmowy na temat połączenia obu samorządów, miasta  i gminy 

Rypin. Uznał, że należy się  dogadać  z gminą w imię wspólnego interesu strategicznego. 

Burmistrz  podzielił opinie przedmówcy . Temat łączenia  miasta z gminą jest bardzo 

potrzebny  w perspektywie najbliższych lat. Jednak takie połączenie może wprowadzić 



jedynie  Rada Ministrów rozporządzeniem. Mieszkańcy gminy korzystają  z wielu  instytucji 

miasta , trudno jest jednak narzucić wolę, ale jest to temat   do dyskusji.

Ad.8

Przewodnicząca Rady Miasta po wyczerpaniu porządku  zamknęła obrady XXXII sesji.

Płyta z nagraniem obrad sesji stanowi integralną część protokołu.

Protokołowała :                                                        Przewodniczący Rady Miasta Rypina 

Mariola Jędrzejewska                                                         Joanna Krukowska 


